
Verslag vergadering ASD maandag 14 februari 2022   
Vergaderruimte: de kleine Zaal van De Oude Veiling  

-------------------------------------------------------------------------------------------- 

Notulen:  Evelien Moors  
Voorzitter: Jaap Overbeek 
Mka:  Bart de Kreij, Wim van Zwieten 
Gasten:  Robert van Rijn, Els Heldens 
 
1. Vaststellen agenda 

- De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom, in het bijzonder de 
aanwezige wethouder die aansluit voor de benoeming van drie ASD-leden. Els Hedens zal later 
aansluiten voor het agendapunt laaggeletterdheid.  

- De voorzitter noemt de afwezigen met bericht.  
- De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 
2. Benoeming nieuwe leden 

- De wethouder verwelkomt namens het College de nieuwe leden en benadrukt de waarde van 
de ASD. Vervolgens ontvangen de leden hun benoemingsbrieven.  

- De ASD bespreekt informeel een aantal lopende zaken met de wethouder. De wethouder 
dankt de ASD onder meer voor het advies over arbeidsmigranten en geeft daarbij een stand 
van zaken aangaande de huisvesting. Ook noemt de wethouder dat er wordt ingezet om 
personen met een afstand tot de arbeidsmarkt weer naar werk te begeleiden. De 
arbeidsmarkt is nu goed, maar er wordt nog voorzichtig omgegaan met vaste contractvormen.  

 
3.           Laaggeletterdheid eerste aanzet beleidsplan aanpak  

- Els Hedens, beleidsmedewerker Voortgezet Onderwijs en Laaggeletterdheid van de gemeentes 
Aalsmeer en Amstelveen, licht de stand van zaken omtrent laaggeletterdheid toe. 
Laaggeletterdheid is een groot punt van aandacht, aangezien taal steeds dominanter wordt in 
het dagelijks leven. Laaggeletterden hebben daarbij een grotere kans om in de schulden te 
komen of gezondheidsproblemen te ontwikkelen, omdat ze bepaalde gegevens niet goed 
kunnen begrijpen. Met Rijksmiddelen worden taalprojecten aangeboden. Er zijn in de 
gemeente diverse taalaanbieders, voor Nederlandssprekenden en een voor niet-
Nederlandssprekenden. Els geeft aan dat Nederlandssprekenden wel moeilijker te bereiken 
zijn dan niet-Nederlandssprekenden. Ze noemt daarbij het Taalhuis, een 
samenwerkingsverband van de gemeente met verschillende organisaties waar inwoners 
naartoe kunnen voor een taaltraject. Het Taalhuis loopt nu enkele jaren en is onlangs 
geëvalueerd. Als aandachtspunten zijn de Nederlandssprekenden en de taalactiviteiten naar 
voren gekomen. Enkele scholen in Aalsmeer hebben interesse getoond in betrokkenheid. Er 
wordt ook gekeken naar een avondtraject voor personen die niet overdag een taalcursus 
kunnen volgen. Verder is het streven om de personen eerder te herkennen, aangezien 
laaggeletterdheid nu vaak pas laat aan het licht komt (bijvoorbeeld bij de 
schuldhulpverlening).  

- De ASD heeft een conceptversie voor een beleidsaanpak ontvangen als vergaderstuk. Els geeft 
aan dat in een volgende versie de cijfers per gemeente worden uitgesplitst. Ook moet de wijze 
van monitoring voor Aalsmeer nog worden toegevoegd. Laaggeletterdheid is in Aalsmeer en 
Amstelveen in ieder geval 7 procent, wat gemiddeld lager is dan het landelijke percentage. 
Wat wel hoger ligt dan landelijk is het aantal laaggeletterden van 50+ met gezin.  

- Op de opmerking dat aanbieder Toptaal niet goed bereikbaar was, antwoordt Els dat er met de 
coronasituatie wat aanloopproblemen waren. Digitale cursussen zijn niet voor iedereen 



geschikt. Er wordt nu gezocht naar locaties en docenten. Docenten zijn nu wel zeer gewild, dus 
lastiger te werven.  

- Op de vraag welke acties worden ondernomen om moeilijk bereikbare inwoners te 
contacteren, antwoordt Els dat dit op verschillende manieren gebeurt. Zo worden werkgevers 
(bijvoorbeeld in de schoonmaak, tuinbouw en landbouw) ingelicht en worden buurthuizen 
aangewend. Ook zijn camouflage spreekuren effectief alsook mond-op-mond reclame. Als bij 
het Werkplein wordt opgemerkt dat teksten moeilijk worden begrepen door personen, dan 
wordt er gewezen op het taalaanbod. Het blijft een uitdaging, ook op landelijk niveau. Van de 
personen die een mbo-opleiding hebben voltooid, is nog 15 procent laaggeletterd.  

- Op de opmerking dat het Taalpunt slechts een keer per week kort open is in Aalsmeer, 
antwoordt Els dat er kan worden gekeken naar aanvullende werving en wat mogelijk is in de 
gemeente. In Amstelveen is het Taalpunt twee middagen open.  

- Els meldt dat het definitieve conceptstuk aan het nieuwe College wordt voorgelegd. Te zijner 
tijd zal het ook ter advies naar de ASD gaan. Als er bevindingen of ideeën aangaande dit thema 
zijn die de ASD tussentijds al wil delen, dan zijn die zeer welkom.  

- De voorzitter dankt Els voor de toelichting. Suggesties kunnen de leden naar het DB sturen dat 
alles zal bundelen en doorsturen naar Els.  

 
4.           Terugblik op het op woensdag 2 februari 2022 tussen DB ASD en de wethouder                                                       
                                    de heer B. Kabout van de gemeente Aalsmeer gevoerde gesprek 

- Er zijn tijdens het gesprek meerdere onderwerpen globaal besproken.  
- Het DB zal jaarlijks bekijken of een dergelijke bespreking met het College wenselijk is.  

 
5.           Bespreken van onderwerpen voor brief gericht aan aanstaand College van B & W  

- De ASD-leden bespreken hun aangedragen onderwerpen.  
- Er wordt afgesproken dat de werkgroepen hun onderwerpen prioriteren en uitgewerkt naar de 

secretaris sturen voor 1 maart. Het DB zal vervolgens een conceptbrief opstellen die tijdens de 
vergadering op 10 maart zal worden geagendeerd.   

 
6.  Belangrijkste ingekomen en uitgaande stukken vanaf 10 januari 2022 

- De ASD neemt kennis van de ingekomen en uitgaande stukken.  
- Er wordt nog ingegaan op een onderzoek van Participe over de eenzaamheidsaanpak onder 

75+’ers. Er wordt aangegeven dat er wordt ingezet op ontmoeting en een proactieve en 
preventieve aanpak aangaande mentale en sociale problemen.                                     

 
7.           Mededelingen Dagelijks Bestuur 

- Twee leden zullen wegens privéomstandigheden voorlopig minder actief in de ASD 
participeren.  

- Voor de zomer zal er een afscheidsetentje worden georganiseerd voor de reeds vertrokken en 
de dan scheidende leden.  

 
8.           Info uit de werkgroepen: 
                                   a.   Werkgroep Jeugd  

- De werkgroep Jeugd heeft geen aanvullende opmerkingen.  
 
                                   b.   Werkgroep Participatie  

- De werkgroep Participatie heeft een verslag gemaakt van de eigen bijeenkomst. Het verslag is 
opgenomen bij de vergaderstukken. Er is onder meer gesproken over arbeidsmigranten en 
energiearmoede.  
 

                                   c.   Werkgroep WMO 



- De werkgroep Wmo geeft aan dat de Taskforce Zorg & Wonen nog steeds voornemens is om 
een tussentijdse notitie voor het huidige College aan te leveren. Er wordt gekeken naar 
concrete SMART-aanbevelingen voor het nieuwe College.  

- De werkgroep Inclusief en Toegankelijk Aalsmeer is een beetje stilgevallen. De gemeente dient 
aan te geven wat de eventuele vervolgstappen zijn. Erwin zal de werkgroep hierover 
contacteren.  

                                        
9.           Verslag ASD 13 januari 2022 en besluitenlijst 

- Het verslag wordt met twee tekstuele wijzigingen vastgesteld.  
- De actielijst wordt geactualiseerd.  

 
10.         Wat verder ter tafel komt 

- Marije geeft aan dat in de Nieuwe Meerbode een artikel stond over een digitale conferentie 
over het nieuwe jeugdzorgstelsel. Een presentatie hierover zal ook aan de scholen worden 
gegeven. Zij zal de ASD inlichten bij relevante informatie. De voorzitter geeft aan dat hij zijn 
ongenoegen reeds bij de gemeente heeft geuit dat de ASD niet voor de conferentie was 
uitgenodigd.  

 
11.         Volgende vergadering  

- De volgende vergadering vindt plaats op donderdag 10 maart 2022.     
              
22.45 uur    Sluiting  
 

Actielijst 
 

START 
DATUM 

 ONDERWERP EIND 
DATUM 

ACTIE 
DOOR 

20161109  Notitie Burgerportaal monitoren, kenniskaart op 
agenda zetten 

2022 Dick 

      

20201022  Bespreken inzet externe communicatie tijdens 
behandeling Participatievisie 

2022 Allen 

     

20201109  Mendel bezoeken wanneer dat met het oog op de 
coronamaatregelen weer mogelijk is 

2022 Delegatie 
ASD 

     

20210610  Statuten aanpassen n.a.v. WBTR Voor 2026 DB 

20210610  WBTR vermelden in Jaarverslag 2021 van de ASD 2022 DB 

     

20211104  Jaarverslag Participe 2021 bespreken Mei 2022 Allen 

20211104   Gemeente informeren over het informatiesysteem 
dat de ASD gebruikt 

Maart 2022 DB 

20211104  Kwaliteitsadviseur Sociaal Team uitnodigen voor 
vergadering om doorbreekmethode te bespreken 

Oktober 2022 DB 

     

20211206  GGD uitnodigen voor bespreken 
Gezondheidsmonitor 

 2022 DB 

20211206  Uitwerken onderwerpen voor brief aanstaand 
College 

1 maart 2022 Werkgroe-
pen 



 

 

Komende vergaderingen 

Donderdagavond 10 maart 2022 

Maandagavond    11 april 2022 

Donderdagavond 12 mei 2022 

Maandagavond    13 juni 2022  

Donderdagavond 8 september 2022  

Maandagavond    10 oktober 2022 

Donderdagavond 10 november 2022 

Maandagavond    12 december 2022 

 
 

 

     

20220214  Foto en introductie naar Dick sturen voor website Maart 2022 Marije  

20220214  Gemeente informeren over werkwijze Maart 2022 DB 

20220214  Eventuele bevindingen of ideeën inzake 
laaggeletterdheid doorgeven aan DB 

Maart 2022 Allen 


